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§ 22 

Fastställande av föredragningslistan 

Beslut 
Utbildningsnämnden fastställer utsänd föredragningslista. 
 
 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden fastställde utsänd föredragningslista. 
 
 
- - - - - 
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§ 23 UBN 2020/69 

Fördjupad resultatredovisning av elevernas resultat 
vårterminen 2019 

Beslut 
Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Efter det att den nationella statistiken har publicerats behandlar utbildningsnämnden en 
fördjupad resultatredovisning av elevernas resultat för vårterminen 2019. De 
genomsnittliga resultaten för både grund- och gymnasieskolan är stabilt höga över tid, men 
det finns enstaka skolor med lägre resultat. Ingen grundskola har lägre resultat än 
riksgenomsnittet för såväl meritvärde som andel elever som uppnått kunskapskraven i alla 
ämnen. I Nackas grundskolor har flickorna i årskurs 9 generellt bättre resultat än pojkarna, 
men betygsresultaten för flickorna i årskurs 6 visar på en nedgång. Gymnasieskolans 
genomsnittliga resultat är mycket goda i jämförelse med såväl genomsnittet i Stockholms 
län som i riket. I två av gymnasieskolorna får över 90 procent av eleverna gymnasieexamen 
inom tre år. Men det finns skillnader mellan skolor och mellan program, till exempel är 
resultaten för yrkesprogrammen är 2019 på en låg nivå, jämfört över tid. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 11 februari 2020 
Bilaga. Resultat per grundskola 2014–2019, faktiskt och modellberäknat värde 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden noterad informationen till protokollet. 

Protokollsanteckningar 
Monica Brohede Tellström för Liberalerna, Andreas Brännström för Moderaterna, 
Linnea Strömberg för Centerpartiet och Martin Gunnesson för Kristdemokraterna 
lät gemensamt anteckna följande till protokollet: 
Det är glädjande att det går väldigt bra för Nackas elever, och att resultaten är höga även 
över tid. Goda skolresultat ger bra förutsättningar för framtiden både för eleverna som 
individer och för samhället i stort. 
  
Vi noterar dock två områden som vi vill fördjupa oss mer i framöver och det handlar om 
resultaten för elever i yrkesprogram i Nacka samt skillnaden mellan pojkarnas och 
flickornas betyg och resultat. Vi behöver veta lite mer om orsakerna till att resultaten i 
yrkesprogrammen varierar över tid, och vi ser det som angeläget att se vilka åtgärder som 
kan vidtas för att även dessa elever ska få de bästa förutsättningarna för framtiden. Vad 
gäller resultaten i grundskolan så är det inte unikt för Nacka att flickorna har högre betyg 
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än pojkarna, men eftersom Nacka är en mycket framgångsrik utbildningskommun så borde 
vi kunna ge pojkarna bästa möjliga förutsättningar att nå så långt de kan. 
 
Emelie Friberg lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
Socialdemokraterna tycker det är värt att notera att betygen i åk 6 för flickor har rasat. Det 
här sticker ut och det kommer vara intressant för att se om det här är en engångsföreteelse 
eller en trend.   
 
- - - - - 
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§ 24 UBN 2020/47 

Ramar och förutsättningar för att inleda upphandling av 
omsorg på obekväm tid 

Beslut 
1. Utbildningsnämnden beslutar att inleda upphandling av omsorg på obekväm tid i 

enlighet med tjänsteskrivelse daterad den 29 april 2020.  
2. Utbildningsnämnden beslutar att ge utbildningsdirektören i uppdrag att besluta om 

tilldelning av leverantör till uppdraget omsorg på obekväm tid. 
3. Utbildningsnämnden beslutar att ge utbildningsdirektören i uppdrag att teckna avtal 

med leverantör som tilldelats uppdraget omsorg på obekväm tid. 

Ärendet 
Upphandling föreslås inledas av tjänsten omsorg på obekväm tid. Verksamheten bedrivs 
idag i egen regi och kostnaderna uppgår till cirka 10 miljoner kronor per år. Avtalet tecknas 
för en period om fyra år inklusive optioner med start 1 januari 2021. Krav ställs på bland 
annat på personalens kompetens och erfarenhet samt utdrag ur belastningsregistret. 
Utvärderingen genomförs med en modell som tar hänsyn till både pris och kvalitet. 
 
Nära anhörig får inte anställas för att utföra omsorg på obekväm tid. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 29 april 2020 
Bilaga. Regler för omsorg på obekväm tid. 

Yrkanden 
Monica Brohede Tellström (L) yrkade bifall till punkterna 1-3 samt att punkt 4 utgår. I 
yrkandet instämde Andreas Brännström (M), Emelie Norberg (S), Linnea Strömberg (C), 
Martin Gunnesson (KD) och Christina Rinman (M). 
Mikael yrkar, med instämmande av Anne Wetterlind, bifall till förslaget i sin helhet. 

Beslutsgång 
Ordförande ställde punkterna 1-3 mot avslag och fann att utbildningsnämnden biföll 
punkterna 1-3 därefter ställde ordförande beslutspunkt 4 mot avslag och fann att 
utbildningsnämnden avslog punkt 4 i förslaget till beslut.  

Protokollsanteckningar 
Andreas Brännström lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna: 
I den föreslagna tjänsteskrivelsen så föreslår tjänstemännen  
att Utbildningsnämnden beslutar att nära anhörig inte får anställas för att utföra omsorg på 
obekväm tid. 
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Det omvända menar jag hade varit fel och märkligt, dvs att kommunen skulle i en 
upphandling explicit säga att anhörig får anställas. Men att i detta läge förbjuda ett företag 
att anställa den person, såsom granne, morbror etc, de finner bäst för ändamålet, ska inte 
kommunen hindra. Detta är inte att jämföra med en personlig assistent där personen 
hamnar i en beroendeställning. I detta fall rör det sig om ett företag som anställer en person 
att avlasta föräldrarna, vilket är ett annat förfarande och därmed ingen beroendeställning. 
För att värna företag och föräldrar bör därmed inte kommunen begränsa den möjligheten. 
 
Emelie Friberg lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
Socialdemokraterna ställer sig bakom yrkandet att punkt 4 utgår. Vi tycker inte att 
upphandlingen bör reglera huruvida en närstående ska få anställas. Dels så tycker vi att en 
närstående ska få möjlighet att anställas i egen regi under förutsättning att man uppfyller 
kraven, dels så kan det ställa till problem för en aktör som faktiskt har en moster eller faster 
anställd i omsorgen. Dessa ska då inte avskrivas eller bli tvingas till att säga upp personen 
för att uppfylla upphandlingskraven. 
 
Martin Gunnesson lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna: 
Det är viktigt att även föräldrar som arbetar i yrken som kräver obekväma tider skall kunna 
få hjälp med omsorg om sina barn. Att Nacka, till skillnad från många andra kommuner 
erbjuder ett sådant stöd är något vi skall slå vakt om. För att kunna behålla det stödet måste 
systemet vara ekonomiskt hållbart, samtidigt som omsorgens kvalitet inte tullas på. Därför 
måste dagens utformning göras om. 
 
Dagens system ger stor frihet för brukaren att peka ut vem som skall ge omsorgen. Detta 
kommer att av nödvändighet minska något. Men Kristdemokraterna anser att det är viktigt 
att de familjer som har stora behov och som har en närstående som kan anställas, måste ha 
möjlighet att göra detta (såväl genom att starta ett företag och genomgå upphandlings-
processen söka anställning i ett sådant företag). För barnens trygghet är en familjemedlem 
att föredra framför en främling, hur välutbildad denna än må vara 
 
- - - - - 
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§ 25 UBN 2019/188 

Motion - Satsningar på skolbibliotek och 
skolbibliotekarier 
Motion den 18 november 2019 av Mikael Carlsson m. fl. (NL 

Beslut 
Utbildningsnämnden noterar att kommunala och fristående huvudmän har ansvar för 
elevers tillgång till skolbibliotek, och med denna notering lämnas motionen över för vidare 
beredning till kommunstyrelsen. 
 
Utbildningsnämnden föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen då det pågår det ett utredningsarbete på 
uppdrag av regeringen där utredaren har i uppdrag att föreslå åtgärder för att stärka 
skolbiblioteken och att föreslå eventuella förändringar i skollagen. Förslagen ska redovisas 
den 30 november 2020. 
 
Motionen är därmed färdigbehandlad 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att Nackas skolor ska ha ett väl fungerande skolbibliotek med en 
kompetent skolbibliotekarie och att skolorna ska ges extra pengar för att genomföra detta.  
Regeringen har tillsatt en särskild utredare med uppdrag att föreslå åtgärder för att stärka 
skolbiblioteken i syfte att ge alla elever likvärdig tillgång till skolbibliotek, (Stärkta 
skolbibliotek och läromedel, U 2019:04). I uppdraget ingår även att utreda och föreslå 
åtgärder för att öka tillgången till skolbibliotek och utbildade skolbibliotekarier. Uppdraget 
ska redovisas den 30 november 2020. 
 
Utbildningsnämnden föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen eftersom det är 
huvudmannen som har ansvar för elevernas tillgång till skolbibliotek och dessutom pågår 
ett utredningsarbete på uppdrag av regeringen som kan komma att påverka skollagen 
gällande motionärernas förslag. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 21 februari 2020. 
Bilaga. Motionen 

Yrkanden 
Monica Brohede Tellström (L) yrkade bifall till enhetens förslag. 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till förslagen i motionen.  



 
11 (27) 

 13 maj 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Utbildningsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 
Ordförande ställde de båda förslagen mot varandra och fann att utbildningsnämnden 
beslutade i enlighet med Monica Brohede Tellströms yrkande.  

Protokollsanteckningar 
Emelie Friberg lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
Socialdemokraterna ställer sig bakom yrkandet att punkt 4 utgår. Vi tycker inte att 
upphandlingen bör reglera huruvida en närstående ska få anställas. Dels så tycker vi att en 
närstående ska få möjlighet att anställas i egen regi under förutsättning att man uppfyller 
kraven, dels så kan det ställa till problem för en aktör som faktiskt har en moster eller faster 
anställd i omsorgen. Dessa ska då inte avskrivas eller bli tvingas till att säga upp personen 
för att uppfylla upphandlingskraven. 
 
Martin Gunnesson lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna: 
Biblioteken intar en särskild plats i den skrivna kulturens ekosystem. De är ovärderliga för 
att utveckla lust och förmåga att läsa, och för att bredda litterära horisonter. Skolbibliotek 
behövs för alla barn, för att stimulera och vägleda in i läsningen. Därför är motionens 
intentioner angelägna. 
 
För att kunna fungera väl krävs både böcker, kunnig personal och en lugn plats att läsa. Att 
tillhandahålla detta innebär en signifikant kostnad, särskilt för en mindre skola. För att 
dessa inte skall missgynnas behöver regelverk kring bibliotek utformas med alla 
organisationsformer i åtanke. När ett nytt regelverk är på plats är det alltså läge för oss i 
Nacka att se över att alla våra skolor kan möta lagens krav, och gärna mer därtill, men 
närmare hur detta skall göras blir en fråga för framtiden. 
 
- - - - - 
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§ 26 UBN 2019/194 

Motion – Elektronisk pornografiblockering i kommunala 
miljöer 
Motion den 16 december 2019 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Utbildningsnämnden noterar att kommunala och fristående huvudmän själva beslutar om 
det ska införas eventuell pornografiblockering i datanätverk utifrån sina bedömningar av 
behov samt att fristående skolverksamhet inte upphandlas. Med denna notering lämnas 
motionen över för vidare beredning till kommunstyrelsen. 

Ärendet 
I motionen föreslås att Nacka kommun upphandlar och implementerar elektroniska 
lösningar för pornografiblockering i alla datanätverk i alla kommunala skolor. I motionen 
föreslås också att Nacka kommun påtalar behovet av elektroniska lösningar för 
pornografiblockering i alla datanätverk i alla skolor i kommunen med privat anordnare, och 
även inför krav på sådana lösningar i samband med alla kommande upphandlingar. 
 
Utbildningsnämnden noterar att kommunala och fristående huvudmän själva beslutar om 
det ska införas eventuell pornografiblockering i datanätverk utifrån sina bedömningar av 
behov samt att fristående skolverksamhet inte upphandlas. Med denna notering lämnas 
motionen över för vidare beredning till kommunstyrelsen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 12 mars 2020 
Bilaga. Motionen 

Yrkanden 
Monica Brohede Tellström (L) yrkade bifall till enhetens förslag. 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden beslutade i enlighet med Monica Brohede Tellströms yrkande.  

Protokollsanteckningar 
Andreas Brännström lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna: 
Det är tydligt att motionären vill barnen väl och de allra flesta politiker är nog ense om att 
barn skall värnas. Motionen som sådan är riktad till UBN som inte äger frågan vad gäller 
upphandling i kommunen utan det gör KS, men frågan aktualiseras när motionen är väckt. 
 
Genom att koka ner frågan till ett porrfilter så görs frågan lättare än vad den de facto är.  
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Enligt Elza Dunkels, internetforskare vid Umeås universitet, kan filtren göra mer skada än 
nytta. 
– I forskning om hur porrfiltren fungerar i skolmiljö har det visat sig att det finns en 
tendens hos vuxna att lita för mycket på filtren. De invaggas i en falsk trygghet och blir inte 
lika aktiva i att ta upp frågor om hur man undviker oönskat innehåll. Risken är större att 
eleverna inte får det snacket med lärarna, säger hon. 
Trots att filter installeras är risken stor att barn ändå kommer åt porr som inte har fastnat i 
filtret. Filtren kan också blockera annat innehåll än vad som är tänkt. 
– När man gör tester av filtrena ser man att det finns en överrepresentation av att hbtq-
information filtreras bort. Inte för att innehållet är pornografiskt utan för att det innehåller 
ord som till exempel "sexualitet". Att blockera den typen av information är ett slags 
ingrepp i barnens rättigheter. 
 
SKR kommer även komma med råd till kommunerna hur man skall hantera frågan, vilket 
kommer bli intressant att följa. 
 
Linnea Strömberg lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet: 
Inget av motionens förslag faller inom utbildningsnämndens ansvarsområde. Att skolan ska 
vara en trygg miljö för alla, fri från porr och våldsbejakande material är dock ett självklart 
mål. 
 
Oavsett webbfilter eller inte så är nätet med allt dess innehåll tillgängligt för barn och unga 
via privata mobiler och datorer såväl på skoltid som på fritiden. Därför behöver 
undervisningen i skolan ge eleverna färdigheter i att kritiskt navigera och förhålla sig till alla 
typer av innehåll på nätet. Sex- och samlevnadsundervisningen bör till exempelvis rusta 
elever i frågor om samtycke och i att kritiskt kunna granska porrens budskap. Skolan 
behöver också på olika sätt samverka med föräldrar.  
Under första halvan av 2020 kommer SKL presentera ett vägledande material gällande 
webbfilter i skolan, framtaget för att guida beslutsfattare i denna fråga. Vi väntar in detta 
underlag. Centerpartiet Nacka ser anledning att fortsätta se över frågan om en porrfri skola.   
 
Martin Gunnesson lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna: 
Att införa tekniska lösningar för att skydda barn från att komma i kontakt med pornografi 
är en svår uppgift. Ju svårare lösningarna skall vara att kringgå, desto klumpigare och mer 
begränsande blir de. Det finns också en risk att en teknisk lösning ger vuxenvärlden i en 
falsk övertygelse om att problemet därmed är hanterat.  
 
Men Kristdemokraterna anser ändå att en enkel filtrering och framför allt en tydlig policy 
behövs. Om det så är en symbolisk markering, att åtminstone göra det svårare att komma 
över pornografi på skoldatorn, så är det en symbolisk markering vi skall göra. Vuxen-
världen och det offentliga skall agera normerande, och visa att vi anser att sådant inte hör 
hemma på våra skolor. Detta budskap kommer att höras, även hos ungdomar som sedan 
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avsiktligen kringgår blockeringen. En enkel filtrering kan också minimera riskerna att barn 
utsätts för sådant av misstag. 
 
Anne Wetterlind (MP) lät anteckna följande till protokollet: 
När det gäller implementering av digitala lösningar för pornografiblockering, så är det en 
fråga som många föräldrar är aktivt engagerade i. Alla elever i skolan har rätt till en trygg 
skolmiljö. Det inbegriper självfallet att inte exponeras för pornografi och annat oönskat 
material i förskolans och skolans digitala miljö. Skolans styrdokument samt arbetsmiljölag 
och diskrimineringslag innebär krav på skolans rektor och ytterst skolans huvudman att 
säkerställa en trygg miljö i skolan. I april 2018 röstade riksdagen emot ett förslag om att 
införa elektronisk pornografiblockering på datorer och nätverk som används i 
skolundervisning. Centerpartiet, som hade lagt fram förslaget, Kristdemokraterna och 
Vänsterpartiet röstade för. De återstående rödgröna S och MP, Liberalerna och 
Sverigedemokraterna röstade emot, och Moderaterna lade ner sin röst. Erfarenheter visar 
att olika slags filter kan vara effektiva, men ingen teknisk lösning är heltäckande, och 
internet utvecklas hela tiden. Ett tekniskt filter får inte heller leda till mindre ansträngningar 
i arbetet att skapa ett kritiskt förhållningssätt hos varje lärare och elev i skolan. Filtrens 
effektivitet står inte heller i proportion till skolornas kostnad för att underhålla dem. Det 
måste finnas någon som är teknisk kunnig och kan kalibrera filtret, det är ett kontinuerligt 
och långsiktigt arbete. Miljöpartiet stödjer helhjärtat Välfärd skola: s arbete med att aktivt 
arbeta med att stödja en vuxennärvaro när digitala verktyg används, inte minst då i 
förskolan. När det gäller läsplattor för förskolebarn, då bör inte internet finnas på dessa 
utan endast ”appar” som är i linje med Skollagens och läroplanens intentioner. Nätet med 
allt dess innehåll är tillgängligt för barn och unga via privata mobiler även på fritiden. 
Därför behöver undervisningen i skolan ge eleverna färdigheter i att kritiskt navigera och 
förhålla sig till alla typer av innehåll på nätet, detta kan inte ske utan en aktiv vuxennärvaro. 
Skolan behöver också på olika sätt ha en aktiv dialog med vårdnadshavarna. Sveriges 
Kommuner och Regioner (SKR) håller på och tar fram vägledning om webbfilter och 
Nacka kommun håller samtidigt på med att ta fram en policy för hur inte bara skolan och 
förskolans personal utan också hur andra verksamheter kan hantera s.k. oönskat material 
på internet. Miljöpartiet kommer att fortsätta att ta en aktiv del i utvecklande av ett 
gemensamt policydokument och andra besläktade frågor som har att göra med att Nacka 
kommuns alla verksamheter ska förmedla och förankra respekt för de mänskliga 
rättigheterna och de grundläggande demokratiska värderingar som det svenska samhället 
vilar på. 
 
- - - - - 
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§ 27 UBN 2019/187 

Motion - Föräldralediga fritidspolitikers barns vistelsetid 
på förskola och fritidshem 
Motion den 14 november 2019 av Khashayar Farmanbar med flera (S). 

Beslut 
Utbildningsnämnden föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen eftersom en utökning av antalet timmar 
för föräldralediga politiskt förtroendevalda skulle innebära att kommuninvånare inte 
behandlas likvärdigt då olika typer av förtroendeuppdrag bedöms olika. Det finns med 
gällande regelverk redan möjligheter att förlägga barns vistelsetid i förskola och fritidshem 
med hänsyn till olika behov. Om en förtroendevald behöver mer tid, finns möjlighet att få 
ersättning för barntillsyn.  
 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärendet 
Motionären yrkar att föräldralediga politiskt förtroendevalda ska kunna välja att istället för 
barnpassningscheckar få rätt till utökade vistelsetimmar dagtid på förskola och fritidshem 
för att kunna närvara på formella politiska möten i kommunen.  
 
Om föräldralediga politiskt förtroendevalda ska ges möjlighet att utöka antalet timmar i 
förskola, pedagogisk omsorg och fritidshem för sina barn så behöver förtroendeuppdrag 
inom politiken likställas med förvärvsarbete, vilket i nuläget inte är i enlighet med 
skollagen. Det är också tveksamt att behandla politiska förtroendeuppdrag annorlunda än 
andra förtroendeuppdrag och det skulle kunna innebära att kommunen inte behandlar 
kommuninvånare likvärdigt.  
 
Det finns med gällande regelverk redan möjligheter att förlägga barns vistelsetid i förskola 
och fritidshem till tid då man som föräldraledig politiker har politiska möten på dagtid. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad 11 mars 2020. 
Bilaga. Motionen 

Yrkanden 
Monica Brohede Tellström (L) yrkade, med instämmande av Lena Gatenborg (M), bifall till 
enhetens förslag till beslut. 
Emelie Friberg (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till förslagen i 
motionen. 
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Beslutsgång 
Ordförande ställde de båda förslagen mot varandra och fann att utbildningsnämnden 
beslutade i enlighet med Monica Brohede Tellströms yrkande.  

Protokollsanteckningar 
Emelie Friberg lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
Svaret i tjänsteskrivelsen och även under diskussionen från närvarande ledamöter var att 
man inte ska särskilja politiker från någon annan. Trots det så har riskdagen röstat igenom 
en lag som säger att hot eller våld mot politiker ska straffas hårdare.   
Den här motionen handlar dock inte om politikerna utan barn till politiker. Barn till 
politiker riskerar att gå miste om utflykter, sångsamling, biblioteksbesök med mera pga. 
Förädlarens engagemang i politiken. Det tycker vi är orättvist mot barnet.   
 
- - - - - 
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§ 28 UBN 2020/70 

Resultat från elev- och föräldraenkäten år 2020 

Beslut 
1. Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 
2. Utbildningsnämnden noterar särskilt informationen att utbildningsdirektören och 

utbildningsenheten genomför samtal med cheferna för enheter med mycket låg 
måluppfyllelse gällande nöjdheten med verksamheten. 

Ärendet 
Den årliga enkätundersökningen till föräldrar och elever i förskola, pedagogisk omsorg, 
fritidshem och skola visar att barnen och eleverna i hög utsträckning är trygga och anser att 
lärarna är bra i viktiga avseenden. Eleverna är dock mer kritiska när det gäller 
återkopplingen från lärarna. Allra nöjdast är föräldrarna med barn i pedagogisk omsorg 
samt eleverna i årskurs 3 när de besvarar frågor kring sitt fritidshem. Förskolans resultat 
fortsätter också att vara mycket goda.  
 
Generellt visar enkätresultaten samma mönster och resultatnivåer som tidigare, bland annat 
att eleverna är mer nöjda med skolan ju yngre de är. Mest kritiska är således eleverna i 
gymnasieskolan och i synnerhet gäller det flickorna. Gymnasieskolans enkätresultat har 
dock förbättrats sedan föregående år och de ligger även högre än genomsnittet i 
Stockholms län. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 29 april 2020 

Yrkanden 
Monica Brohede Tellström (L) yrade bifall till enhetens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden beslutade i enlighet med Monica Brohede Tellströms yrkande.  

Protokollsanteckningar 
Emelie Friberg lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
Stort grattis till personalen i Nacka kommuns skolor, förskolor, pedagogiskverksamhet och 
fritids. Det här är fina resultat och vi hoppas att dessa också ligger till grund för ert 
fortsätta utvecklingsarbete. Vi Socialdemokrater önskar dock att vi skulle göra fler 
undersökningar om hur ni upplever er arbetsplats och om ni får de resurser som ni 
behöver. Inget välmående företag idag fokuserar enkom på kundnöjdhet. Idag är hållbarhet 
centralt i alla affärsmodeller och bör vara högst prioriterat i skolansvärld. 
Medarbetarperspektivet är verkligen en viktig del i hållbarheten och vi önskar mer 
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komplettering av det perspektivet till dessa kundundersökningarna. I vår budget avsätter vi 
mer resurser till förskolor och skolor för vi tror att ni behöver det. Inte för att göra ett 
bättre jobb, det gör ni redan. Men skolan ska vara hållbar för alla; elever, lärare och övrig 
personal  
 
Vi Socialdemokrater noterar i övrigt att det är många gulmarkerade mål vilket innebär att vi 
inte riktigt når upp att leverera det som lovats medborgarna. Det är givetvis tråkigt att se 
det. Vi är övertygade om att det resurstillskott som Socialdemokraterna budgeterat för 
skulle ge en önskad effekt och säkerställa att vi klarar målsättningen.   
 
Anne Wetterlind (MP) lät anteckna följande till protokollet: 
Resultatet från ”Den årliga enkätundersökningen till föräldrar och elever i förskola, 
pedagogisk omsorg, fritidshem och skola”. Enkätundersökningen genomförs årligen i 
januari-februari som en del i Våga visa samarbetet med nio andra kommuner i Stockholms 
län, med undantag för enkäten till gymnasieeleverna i årskurs 2 som är en del i samarbetet 
avseende den gemensamma gymnasieregionen i Stockholms län och genomförs av 
Storstockholm. Årets enkät visar på många glädjande resultat, men också på ett fåtal 
bekymmersamma resultat. Spridningen mellan skolor i trygghetsresultatet blir större när 
elevernas svar studeras på årskursnivå. Störst spridning mellan skolornas trygghetsresultat 
är det i årskurs 6. Där är det två skolor där eleverna i lägre utsträckning instämt i att de 
känner sig trygga, 60–69 procent, och fem skolor där 70–79 procent av eleverna känner sig 
trygga. Varför sticker just årskurs sex ut, detta resultat borde följas upp. Vårdnadshavarnas 
förtroende för förskolerektor ligger relativt lågt i förhållande till hur vårdnadshavarna ser 
på övrig personals kompetens, MP vill att även detta resultat följs upp. ”Förskolerektorer 
upplever att de, på grund av de många krav av olika karaktär de har på sig, blir tvungna att 
prioritera mellan olika arbetsuppgifter. Samtliga förskolerektorer är överens om att de 
önskar kunna prioritera det pedagogiska ledarskapet och att arbeta nära sina medarbetare, 
men att det kan bli svårt på grund av de många krav kring många områden de har på sig”. 
Utmaningar med att leda stora arbetsgrupper ‐ En kvalitativ intervjustudie genomförd på 
förskolechefer inom offentliga förskolor. Lunds universitet. 
http://lup.lub.lu.se/luur/download?func=downloadFile&recordOId=8932702&fileOId=8
932707. På Lärarförbundet anser man att det som avgör om svensk förskola-skola kan 
locka kompetenta ledare framöver är en rimligare arbetsbelastning tillsammans med mer 
attraktiva löner. Lärarförbundet har framfört fler förbättringsförslag. 1. Varje reform och 
nytt uppdrag från staten och huvudmannen måste matchas med resurser i form av tid och 
pengar. 2. Öka antalet rektorer och förskolerektorer så att varje rektor får ett rimligt antal 
medarbetare. 3. Sluta att flytta administrativa arbetsuppgifter från huvudkontoren till 
enheterna. 4. Skärp skollagen så att huvudmännen regelbundet måste förvissa sig om att 
rektorer och förskolerektorer har tillräckliga resurser för att klara sina uppdrag. 
 
- - - - - 
  

http://lup.lub.lu.se/luur/download?func=downloadFile&recordOId=8932702&fileOId=8932707
http://lup.lub.lu.se/luur/download?func=downloadFile&recordOId=8932702&fileOId=8932707
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§ 29 UBN 2020/71 

Elevers tillgång till utbildade lärare år 2019 

Beslut 
1. Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 
2. Utbildningsnämnden noterar särskilt informationen att utbildningsdirektören och 

utbildningsenheten genomför samtal med chefer i grund- och gymnasieskolor för 
enheter med en låg andel legitimerade lärare. 

Ärendet 
Ärendet är en sammanställning av de uppgifter om lärares utbildning i förskoleklass, 
fritidshem och skola som Skolverket publicerar. Uppgifterna avser de lärare som var 
anställda i skolorna i Nacka oktober 2019.  
 
I Nacka är andelen legitimerade och behöriga lärare i grund- och gymnasieskolan i 
genomsnitt högre än på länsnivå och nationell nivå, medan motsatt förhållande gäller i 
förskoleklass och fritidshem. Högst andel legitimerade lärare finns i de kommunala 
gymnasieskolorna, 95 procent. Inom grundskolan i Nacka är tre av fyra lärare legitimerade 
och behöriga. Det är i lågstadiet som eleverna har störst tillgång till legitimerade och 
behöriga lärare; där är andelen 77 procent. Skillnaderna mellan skolor, ämnen och 
huvudmän är dock stora. I såväl grundsärskolan som gymnasiesärskolan är andelen lärare 
med pedagogisk högskoleexamen högre än i länet och riket.  
 
I fritidshemmet, där legitimationskrav nu har införts, har elevernas tillgång till legitimerade 
lärare tydligt ökat sedan förra året till knappt en av tre. I grundskolan är det också knappt 
en av tre speciallärare som har legitimation för den undervisning de bedriver, vilket är en 
högre andel än på länsnivå och nationell nivå. Andelen förstelärare i Nacka är något lägre 
än i länet respektive riket inom grundskolan. Utmaningarna är stora när det gäller att kunna 
uppfylla de legitimationskrav som införs nästa år inom särskolan. Utmaningar finns också 
när det gäller att uppfylla befintliga utbildningskrav när det gäller grupper av lärare, 
exempelvis speciallärare och fritidspedagoger, där utbudet av personer med rätt utbildning 
är mycket lågt. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 28 april 2020 
Bilaga. Lärarstatistik över tid 

Yrkanden 
Monica Brohede Tellström (L) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut. 
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Beslutsgång 
Utbildningsnämnden beslutade i enlighet med Monica Brohede Tellströms yrkande. 

Protokollsanteckningar 
Anne Wetterlind (MP) lät anteckna följande till protokollet: 
Andelen lärare med pedagogisk högskoleexamen i Nackas grundskolor är 86 procent i de 
kommunala skolorna, jämfört med 69 procent i de fristående skolorna. Trist nog så varierar 
elevernas tillgång till legitimerade lärare mycket från skola till skola. Det förekommer också 
i vissa fall stora skillnader inom en och samma skolenhet. Slutligen finns stora skillnader 
såväl mellan de kommunala skolorna som mellan de fristående. Några grundskolor ligger 
under 50 % behöriga lärare och i ett fall så lågt som 23%, vilket MP anser vara långt ifrån 
en optimal situation om kommunen vill erbjuda alla elever en undervisning på jämlika 
villkor. I fritidshemmet, där legitimationskrav nu har införts, har elevernas tillgång till 
legitimerade lärare tydligt ökat sedan förra året till knappt en av tre. Utbildningsenheten 
uttrycker att samtidigt är det inte självklart att samtliga anställda i fritidshemmet behöver ha 
ansvar för undervisningen och därmed ha legitimation. MP anser att fokus bör vara på att 
vara en attraktiv arbetsgivare som kan attrahera Grundlärare med inriktning mot arbete i 
fritidshem. Skolverkets utvärdering 2018 visade på att det finns stora utmaningar och att 
fritidshemmen idag har bristande förutsättningar för att förverkliga innehållet i läroplanen. 
Personalen måste ha de rätta förutsättningarna, många rapporter har visat på att 
yrkessamma vill utöva det egna yrket på det sätt som de utbildat sig för och inte att yrket bli 
något delvis eller helt annat yrke, detta gäller också denna yrkeskategori. Karta och terräng 
kan inte ha för stor diskrepans. Om vi vill tillskapa en jämlik skola då är en viktig del i 
vilken utsträckning det finns speciallärare anställda i grundskolan samt andelen legitimerade 
speciallärare. Speciallärare arbetar med särskilt stöd till elever. 7 grundskolor av 31 stycken 
uppger att de saknar speciallärare och några andra grundskolor ligger på låga nivåer. Varför 
existerar dessa skillnader och det verkar inte heller finnas någon större överensstämmelse 
mellan skolornas sociala rekrytering och deras nivå på tillgång till specialpedagogisk 
undervisning. Nedskärningarna på fritidshemmen verkar inte ha gynnat denna specifika 
undervisning. I Nacka kommuns resursfördelningssystem till grundskolor kan utöver 
checkbeloppet ersättning från likvärdighetsgarantin utgå. Likvärdighetsgarantin är ett 
komplement till checksystemet och syftar till att ge skolorna förutsättningar att ta emot 
elever i behov av särskilt stöd. Likvärdighetsgarantin är i Nacka kommun ett samlingsnamn 
för följande tilläggsbelopp: 1. Individinriktat stöd 2. Modersmålspeng 3.Nyanländresurs 4. 
Språkförstärkningspeng (förskola) 5. Strukturtillägg (skola). En del skolledningar kanske 
hellre bekostar specialpedagoger utifrån Likvärdighetsgarantin än från den egna budgeten. 
MP anser att det vore underlätta om Likvärdighetsgarantins insatser redovisas en andra 
gång samtidigt som antal speciallärare redovisas. 
 
- - - - - 
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§ 30 UBN 2020/72 

Skolvalet 2020 

Beslut 
Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
I skolvalet till hösten 2020 fick 87 procent av de sökande placering på den skola de valt i 
första hand. Utbildningsnämndens mål är att 90 procent ska få sitt förstahandsval, vilket 
alltså inte nåddes. Andelen som fick sitt förstahandsval har ökat från 85 procent jämfört 
med förra året. 
 
Nästan alla, 98 procent, fick något av sina tre val av skola, en ökning från 96 procent förra 
året.  
 
De tre skolor som hade allra flest förstahandssökande i förskoleklass 2020 var 
Myrsjöskolan, Sigfridsborgsskolan och Björknässkolan.  
 
På hälften av skolorna fick alla elever som sökte till skolan i förstahand också plats där. 
Svårast att få plats var det på Myrsjöskolan där bara 56 procent av dem som sökte skolan i 
förstahand fick plats. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 30 april 2020. 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden noterad informationen till protokollet. 
 
- - - - - 
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§ 31 UBN 2020/42 

Yttrande över detaljplan för Traversen, del av Sicklaön 
83:22, västra Sicklaön 

Beslut 
Utbildningsnämnden antar yttrandet över detaljplan för Traversen del av Sicklaön 83:22, 
västra Sicklaön. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerat. 

Ärendet 
Utbildningsnämnden har av planenheten inbjudits till att lämna remissvar på förslag till 
detaljplan för Traversen del av Sicklaön 83:22, västra Sicklaön. Planområdet ligger i östra 
delen av Sickla köpkvarter och omfattar cirka 300 kvadratmeter. 
 
Detaljplanen syftar till att möjliggöra en tillbyggnad av det östra hörnet av Sickla galleria. I 
bottenplan planeras för centrumverksamhet och i de övre våningsplanen möjliggörs cirka 
80 bostäder. Byggnaden om cirka 16 våningar är belägen invid en av de kommande 
tunnelbaneentréerna till station Sickla och kommer att markera platsen och verka som ett 
landmärke i stadsbilden. 
 
I planförslaget föreslås inga förskole- eller skolplatser. Behovet av förskole- och skolplatser 
kan tillgodoses i områdets närhet eftersom planförslaget endast omfattar cirka 80 bostäder. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 29 april 2020 
Bilaga. Yttrande över detaljplan för Traversen del av Sicklaön 83:22. 

Yrkanden 
Monica Brohede Tellström (L) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden beslutade i enlighet med Monica Brohede Tellströms yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 32 

Aktuell information 

Beslut 
Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Utbildningsnämnden får information om: 

- Lägesrapport med anledning av corona/covid-19: 
o Alla enheter är öppna, läget är ansträngt men under kontroll. Frånvaron 

bland elever och personal var hög i början av perioden men är nu lägre. Det 
är stor variation mellan enheter. Läget är tufft för lärarna men man 
bedömer att de klarar av situationen. 

o Kommunala skolorna samlar in statistik över frånvaro för elever och 
personal varje dag. En fristående skola har stor sjukfrånvaro bland 
personalen. 

o Alla skolor har arbetat med anpassning utifrån Folkhälsomyndighetens 
rekommendationer.  

o Samarbetet mellan enheter och med utbildningsenheten är gott. 
- Utredning om mer likvärdig skola. Remissen är på väg ut och utbildningsenheten 

återkommer till nämnden med mer information. 
- Akademiska skolan – Utbildningsenheten har varit i kontakt med Skolinspektionen 

för att få svar på deras tidplan för bedömning om de åtgärder gällande 
huvudmannaskapet. Skolinspektionen är inte färdiga med sin bedömning och kan 
inte svara på när det blir klart.  

- I samband med utbildningsnämndens sammanträde i juni kommer det att vara Mål- 
och budgetseminarium med genomgång av budgetprocessen.  

 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden noterad informationen till protokollet. 
 
- - - - - 
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§ 33 

Anmälan av delegationsbeslut 

Beslut 
Utbildningsnämnden tar del av anmälda delegationsbeslut. 

Ärendet 
Utbildningsnämnden tar del av följande delegationsbeslut:  
Ärende (namn och dnr) Beslutsfattare, titel Beslutsdatum 
Beslut sökande elever från kommuner 
utanför Stockholms län, t.o.m. 
preliminärantagningen (12 st) 
UBN 2020/59 

Jill Salander, 
utbildningsexpert 

Vt 2020 

Yttrande sökande elever från Nacka 
kommun till kommuner utanför 
Stockholms län, t.o.m. 
preliminärantagningen (65 st) 
UBN 2020/63 

Jill Salander, 
utbildningsexpert 

Vt 2020 

Avslag på ansökan om förtur till 
förskola UBN 2020/33–5 
 

Elin Appel 
Resurssamordnare 

2020-04-21 

Utbildningsnämndens sammanträde 
den 26 mars ställs in UBN 2019/146 

Monica Brohede Tellström, 
ordförande 

2020-03-19 

Tillfällig hantering av delegationsbeslut 
om placering vid skolenhet  
UBN 2020/48 

Monica Brohede Tellström, 
ordförande 

2020-03-31 

Avslag på ansökan om utökad tid på 
fritidshem UBN 2020/33–1 

Eva Westin 
Resurssamordnare 

2020-02-17 

Avslag på ansökan om utökad tid på 
förskola UBN 2020/33–2 

Eva Westin 
Resurssamordnare 

2020-02-26 

Omsorg på obekväm tid: 
26 beviljade samt 2 avslag 
UBN 2020/1 

Sara Countakis, 
Utbildningssamordnare  

2020-02-01 – 
2020-04-30 

Tillsyn och insyn i förskola  
12 beslut 
UBN 2020/2 
 

Anette Kilander 
Utbildningsexpert förskola 
Weronica Jahnfors 
Utbildningsexpert förskola 

2020-02-01 – 
2020-04-30 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Utbildningsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Avauktorisation förskolor och 
pedagogisk omsorg  
4 avauktorisationer på egen begäran, 
allmän förskola 
UBN 2020/5 

Weronica Jahnfors 
Utbildningsexpert förskola 

2020-02-01 – 
2020-04-30 

Avslag på ansökan om utökad tid på 
förskola UBN 2020/33–3 

Elin Appel  
Resurssamordnare 

2020-03-11 
 

Avslag på ansökan om utökad tid på 
förskola UBN 2020/33–4 

Eva Westin 
Resurssamordnare 

2020-04-21 

Beslut om mottagande av elev som 
under kalenderåret 2020 fyller fem år 
UBN 2020/61 

Einar Fransson, 
produktionsdirektör Välfärd 
skola 

2020-04-22 

Beslut om placering på Myrsjöskolan 
UBN 2020/64 

Einar Fransson, produktions-
direktör Välfärd skola 

2020-04-28 

Yttrande till Skolinspektionen avseende 
ansökan från JENSEN education 
collage AB om tillstånd att driva 
grundskola i Nacka kommun.  
UBN 2020/38 

Kristina Heuman 
Utbildningsexpert 

2020-04-23 

Yttrande till Skolinspektionen avseende 
ansökan från Viktor Rydbergs skola 
Fisksätra AB om tillstånd att driva 
grundskola i Nacka kommun. 
UBN 2020/37 

Kristina Heuman 
Utbildningsexpert 

2020-04-23 

Yttrande till Skolinspektionen avseende 
ansökan från KB Education 
Ekonomisk förening om tillstånd att 
driva grundskola i Nacka kommun. 
UBN 2020/34 

Kristina Heuman 
Utbildningsexpert 

2020-04-23 

Remiss – idéburen välfärd SOU 
2019:56.   UBN 2020/12 

Monica Brohede Tellström, 
Ordförande 

2020-03-26 

Tillägg till Riktlinjer för förskola, 
fritidshem och annan pedagogisk 
verksamhet. UBN 2020/57 
(Vistelsetid för barn till permitterad 
vårdnadshavare) 

Monica Brohede Tellström, 
Ordförande 

2020-04-14 

Förtroendevaldas möjlighet att delta på 
utbildningsnämndens sammanträden på 
distans  UBN 2020/76 

Monica Brohede Tellström, 
Ordförande 

2020-05-07 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Utbildningsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

Handlingar i ärendet 
Sammanställning av delegationsbeslut och anmälningar daterad den 6 maj 2020. 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden tar del av anmälda delegationsbeslut.  
 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Utbildningsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 34 

Anmälningar 
 
Inga anmälningar vid dagens sammanträde.  
 
 
- - - - - 
 
 

§ 35 

Övriga frågor 
 
Inga övriga frågor vid dagen sammanträde. 
 
 
- - - - - 
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